
22. december 2005 
 

 
I henhold til § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsættes herved følgende 
spørgsmål til Landsstyret: 
 

Spørgsmål til Landsstyret om overfangst af hvaler: 
Landstingsmedlemmer Palle Christiansen og Jens B. Frederiksen, Demokraterne 
 

 
Er det korrekt, at det ifølge ”Hjemmestyrets bekendtgørelse nr. 2 af 12. februar 2004 
om beskyttelse og fangst af hvid- og narhvaler” er umuligt at overfange omtalte dyr? 

 
Er det korrekt, at der i Uummannaq den 20. november blev fanget 68 hvaler på en 

enkelt dag, og at kvoten dermed blev overskredet med 51 hvaler? 
 
Er det korrekt, at overfangsten på de 51 ulovligt indfangede hvaler vil blive 

modregnet i næste års kvote? 
 

Hvordan kan det lade sig gøre at overfange, når ”Hjemmestyrets bekendtgørelse nr. 2 
af 12. februar 2004 om beskyttelse og fangst af hvid- og narhvaler” umuliggør det? 
 

I AG nummer 98 er Jens Lars Fleischer citeret for, at der er plads til fortolkning af 
Hjemmestyrets bekendtgørelser. Er Landsstyret enig med Jens Lars Fleischer i, at 

bekendtgørelserne giver plads til fortolkning? 
 
Hvad vil Landsstyret gøre for at undgå gentagelsestilfælde af overfangsten i 

Uummannaq? 
 

 
Begrundelse: 
Overfangsten på 51 hvaler er en voldsom overskridelse af den tildelte kvote. En 

overskridelse, der ifølge ”Hjemmestyrets bekendtgørelse nr. 2 af 12. februar 2004 om 
beskyttelse og fangst af hvid- og narhvaler” slet ikke er mulig. Det er derfor 

interessant at vide, hvad Landsstyret vil foretage sig, når det nu har vist sig, at det 
alligevel var muligt. Endvidere har der været ryster fremme om, at en bekendtgørelse 

er åben for fortolkning, og det er interessant at vide om Landsstyret er enige i dette 
synspunkt. 
 

Af hensyn til den kommende vintersamling, bedes besvarelsen på ovenstående 

spørgsmål være undertegnede landstingsmedlemmer i hænde senest 3. januar 
2006. 

 
 

Med venlig hilsen 

Landstingsmedlemmerne Palle Christiansen og Jens B. Frederiksen 
 

 

 


